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Aktuální téma - Odpady
Všem domácnostem a bytovým družstvům byly již několikráte zaslány informace týkající se nového 

způsobu sběru komunálního odpadu (KO) a úplaty za něj. Obecní zastupitelstvo schválilo rozpočet na 
letošní rok a od něj se odvíjí i cena, kterou občané za KO zaplatí. Zastupitelstvo usoudilo, že není možné 
využít cenového předpisu a že je tuto cenu pro občany dotovat z příjmů obce. Proto částka pro obyvatele 
není směrodatná pro podnikatele. V roce 1998 každý obyvatel našich obcí zaplatí za likvidaci KO 160,- Kč. 
Osvobozeni, po předložení příslušných dokladů, jsou'vojáci ZVS a občané, kteří mají dlouhotrvající pobyt 
(min. 9 měsíců) mimo obec - v zahraničí, na léčení či v ústavu sociální péče. Sníženou částku ve výši 50% 
platí osoby, jež nejpozději k datu 31. prosince předchozího roku dosáhli věku 70-ti let (snížená částka bude 
uvedena již na výzvě OU z podkladů naší evidence obyvatel).

Občané, kteří se nezapojí do nového systému nakládání z KO, musí likvidaci KO prokázat doklady 
podle vyhlášky - všechny domácnosti výpis obdrží. Doklady musí být v originále a je zřejmé, že likvidovat 
svůj KO např. v Brně nebo v Hranicích bude jasně podezřelé (dojde pravděpodobně k úpravě vyhlášky v 
tomto směru).

Systém likvidace KO, spravedlivý pro všechny občany pravděpodobně nikde neexistuje. Věřím však, že 
nový systém odstraní nejen podvody u dosavadního "lístkového" systému, ale hlavně vytvoří podmínky pro 
to, aby různé výmoly, zákoutí a příkopy nelákaly k bezplatnému uložení odpadu a nehyzdily tím Lutín, 
Třebčín a jejich okolí.

Ing. Miloslav Hiibner, starosta

Sanace skládky slévárenských písků
V návaznosti na článek v Hanáckých novinách a následně v Obecním zpravodaji Číslo 17 - listopad 

1997, bych chtěl upřesnit informace o sanaci skládky slévárenských písků v areálu společností SIGMA v 
Lutíně. Především je třeba upřesnit chybně uvedený údaj o objemu skládky, kteiý byl uveřejněn v Hanác
kých novinách. Skládka měla ve skutečnosti objem cca 240 tis. m3. Firmou SCHB a.s. Praha, která je na 
základě výběrového řízení hlavním dodavatelem stavby, byl vypracován projekt, který řeší sanaci skládky 
částečným odtěžením tělesa skládky (cca 80 tis. m3), následnou úpravou její figuiy, překrytím nepropust
nou PEHD fólií, dále zeminou a osázením dřevinami. Odtěžená část prochází recyklací s následným využi
tím recyklovaného materiálu stavební firmou. Zmenšením tělesa skládky dochází k podstatnému zlepšení 
jejích svahových poměrů. Vzhledem k podloží skládky, které je tvořeno jíly a díky fólii, která zamezí průsak 
dešťových vod přes skládku, přestane takto upravená skládka olirožovat okolí. Vybudovaný drenážní sys
tém, sběrné jímky a pravidelná kontrola kvality vody monitorovacích vrtů skýtají záruku, že k ohrožení 
okolí nemůže docházet.

Odvoz písků částečně znepříjemnil život obyvatel jak Lutína a Třebčína, tak i dalších vesnic, přes které



byla doprava písků vedena. Občany Lutína můžeme ubezpečit, že se uskutečnila celá řada jednání, kdy bylo 
naší snahou, ale i snahou firmy SCHB zajistit odvoz písků po železniční vlečce. Bohužel umístění mezi- 
skládky stavební firmy a další náklady na manipulaci tuto variantu neumožnily realizovat. Nakládce a pře
vozu byla věnována patřičná pozornost, je možno konstatovat, že k překládání vozidel, ani ke znečištění 
vozovek nedocházelo. Celá stavba je pravidelně sledována z hlediska dodržování termínů a kvality provádě
ných prací přímo Fondem národního majetku Praha, supervizní organizací Unigeo Zlaté Hory, ale i Českou 
inspekcí životního prostředí Olomouc. Konečný termín ukončení celé stavby 12/98 není ohrožen.

Souběžně s touto stavbou probíhá sanace tzv. nesaturované zóny, t.j. zeminy v areálu podniku po 
úroveň spodní vody. Dodavatel prací Vodní zdroje Holešov a.s. provedl průzkum areálu SIGMY, následně 
byl zpracován projekt sanačních prací a k dnešnímu dni je již velká část těchto prací dokončena. Jednalo se 
především o odtěžení kontaminované zeminy na bývalém šrotišti, u skladu barev, likvidaci budovy praco
viště povrchové úpravy7, likvidaci nádrží u budovy TDS a tzv. venting kontaminovaného půdního vzduchu.

Vedení společností SIGMA přijalo záměr získat k certifikátu jakosti ISO 9001, který již vlastní na 
základě ekoauditu rovněž certifikát ekologický dle ISO 14000. Odstranění starých ekologických zátěží a 
následné získání ekologického certifikátu skýtá záruky, že společnosti SIGMA nebudou životní prostředí 
svojí výrobou, ale ani svými výrobky ohrožovat.

Miloš Tunka, radní

• 15. veřejné zasedání Obecního zastupitelstva
Dne 9.3.1998 proběhlo v Lutíně 15. veřejné zasedání Obecního zastupitelstva, na kterém byly přijaty 

některé zajímavé body usnesení:
- Vyhláška č.1/98 o místních poplatcích za hrací přístroje (poplatky se zvyšují),
- Vyhláška č 2/98 o nakládání s odpadem (viz výše, cena pro občana 160,- Kč za rok),
- Obecním zastupitelstvem bylo schváleno hospodaření obce v roce 1997,
- Byl schválen rozpočet obce na rok 1998 (příjmy a výdaje vyrovnány na úrovni 26,83 mil. Kč),
- Schválen byl plán investiční výstavby v obcích na rok 1998,
- Obec uvažuje o výstavbě podkrovních bytů v obecních domech (výhodou je zajímavá státní dotace),
- Finanční dotaci od státu na vodovod v Třebčíně letos bohužel obec nedostane.

Zajímavosti
- obecnímu úřadu se podařilo po mnoha letech odstranit od budovy OU stavební materiál (těžké panely 

a betonové sloupy, které zde zbyly z kdysi plánovaného rozšíření bývalého MNV),
- v objektu staré ZŠ v Lutíně došlo k rozsáhlé havárii kanalizace a zdravotní instalace, která bude 
odstraněna poměrně velkým nákladem,

- byl vybudován chodník ze zámkové dlažby kolem nově rekonstruovaného domu č. 131,
- v pátek 6.3. proběhl velmi zdařile v aule ZŠ 2. obecní ples.

Vyneseno z rady
- rada se zabývala rostoucím počtem vraků osobních automobilů na obecních komunikacích, především 
na sídlišti v Lutíně,

- ředitel ZŠ v Lutíně předložil obecní radě Zprávu o činnosti školy v roce 1997 (pro zajímavost - v letoš
ním školním roce nastoupilo do ZŠ 425 žáků),

- do srpna t.r. bude dokončena telefonizace, tzn. především položení kabelových vedení v celé obci Lutín,
- rada zvažuje pro letošní rok pokračovat v budování kanalizace na Olomoucké ulici v Lutíně. Souběž
ně budou realizovány za spolupráce s obyvateli vjezdy a chodníky na zasypaném tělese bývalého potoka, 

- rada uvažuje s úpravami parkovišť v sídlišti,
- je připravován nákup hasičského auta pro hasiče v Třebčíně.

Číslo vychází 6.dubna 1998


